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Zprávy z radnice

Zápis z jednání Rady města Hostivice č. 3 a 4/2008

A) Rada města bere na vědomí
1. Informaci sl. Kolací - předsedkyně finančního výboru,

o provedené finanční kontrole v mateřské škole za rok
2006 a 2007. Do 31.12.2008 budou odstraněny všechny
závady a provedena následná kontrola

2. Informaci ředitelky mateřské školy, paní Kozlové, že
k 4.2.2008 již došlo k odstranění některých závad vytknu-
tých finanční kontrolou.

3. Informaci paní Kozlové o konání výroční členské schůze
Svazu postižených civilizačními chorobami, spojené
s oslavou 25 let trvání organizace

4. Informaci ředitelky mateřské školy o zápisu do mateřské
školy, který proběhne 12. a 26. 3. 2008.

5. Informaci starostky o jednání v Chýni - zřízení nových vla-
kových zastávek na trati Rudná - Smíchov.

6. Připravený podkladový materiál pro zřízení městské poli-
cie a doporučuje ho zastupitelstvu města ke schválení.

7. Dopis od Magistrátu hl. m. Prahy týkající se rozvoje letiště
Praha-Ruzyně a výstavby paralelní RWY 06R-24L. Plá-
novaná výstavba je v souladu s platným územním plánem
hl. m. Prahy. Hlavní město Praha na svém souhlasném
stanovisku trvá.

8. Informaci starostky o 6. ročníku národní urbanisticko-
architektonické soutěži o Cenu Petra Parléře.

9. Žádost společnosti REAMER, s.r.o. o napojení bytů (pro-
jekt VILA DOMY HOSTIVICE, parc .č. 518, k.ú. Hostivice)
na kanalizační síť města. Rada města vydá stanovisko až
po předložení závazného souhlasného stanoviska zpra-
covatele Generelu kanalizačního řadu - Interprojekt
odpady.

10. Informaci stavebního úřadu o ohledání stavby na
pozemku parc. č. st. 104 k.ú. Litovice a o překážkách
v řízení týkajících se této stavby.

11. Informaci sociálního odboru o chystané schůzce se
zástupci z Centra Poděbrady - příprava Pečovatelské
služby.

12. Žádosti o schválení zástavních smluv na byt č. 4/378
v domě č.p. 378 a na byt č. 1/126 v domě č.p. 126,
z důvodu umožnit prodej těchto bytů žadatelům - stávají-
cím nájemníkům. Rada města pro své rozhodnutí poža-
duje od finančního poradce upřesnění a ujasnění podmí-
nek a dalšího postupu.

13. Zprávu Technických služeb Hostivice o vzniku společen-
ství vlastníků bytových jednotek v č.p. 378 a č.p. 126.

14. Stanovisko Technických služeb Hostivice k dodatku č. 2
smlouvy o dílo mezi městem Hostivice a p. Milošem Jan-
sou.

B) Rada města schvaluje/souhlasí
1. S pokračováním v přípravě pečovatelské služby pro

město Hostivice a další obce.
2. S podáním odvolání proti výši dotace, která je městu při-

znána rozhodnutím Ministerstva práce a sociálních věcí
ve výši 90 000 Kč. Tato částka je na zajištění sociálních
služeb. Město požaduje navýšení této dotace.

3. Doporučuje udělit státní občanství ČR paní Hilšerové.

4. Se zveřejněním záměru prodeje části pozemku parc.
č. 176/2 k.ú. Litovice o výměře dle oddělení geom. plá-
nem cca 50 m2 s tím, že žadatelka uhradí veškeré náklady
s prodejem pozemku spojené.

5. S přijetím daru, a to pozemků parc. č. 1365/2, 1243/3,
1253/11, to vše k.ú. Hostivice. Rada města doporučuje
ZM přijetí tohoto daru.

6. S podáním žádosti o bezúplatný převod pozemků parc.
č. 1179, 1189/16, 1189/45, 1189/38, 1189/40, 1189/42,
1207/8, 1190/12, 1365/7, 1365/5, 1378/10, 1192/3,
1192/5, 1191, 1192/6, 10/1, 377/3, 407/20, 1168/17,
1169/43, 1162/2, 1158/8, 1235/10, to vše k.ú. Hostivice
a parc. č. 56/5, 95/2, PK 391 k.ú. Litovice od Pozemko-
vého fondu ČR.

7. S koupí pozemků parc. č. 1167/12, 1167/14, 1253/7,
1258/2, to vše k.ú. Hostivice za dohodnutou cenu 
53 284 Kč. Rada města doporučuje zastupitelstvu města
tuto koupi schválit.

8. Se stanovením závazné ceny 3 586 Kč za pozemek parc.
č. 510/89 k.ú. Hostivice. Dále souhlasí s uzavřením kupní
smlouvy na tento pozemek a pověřuje starostku města
podpisem této smlouvy.

9. S novým ceníkem inzerce v Hostivickém měsíčníku
a s novým ceníkem pro vyvěšování inzerce na informač-
ních tabulích města dle návrhu předloženého oddělením
kultury.

10. S pokácením jednoho kusu jírovce na pozemku parc.
č. 1293/1 k.ú. Hostivice.

11. S rozpracováním varianty H návrhu na řešení stavebních
úprav - vznik informačního centra v budově MěÚ.

12. S realizací stavby nového kabelového vedení nízkého
napětí 0,4 kV, nového kabelového vedení vysokého
napětí 22 kV a nové rozpojovací skříně umístěné na stá-
vajícím betonovém stožáru na pozemcích parc. č. 40,
881, 1295, 1296, 1303, 1308, 1363, 1297/1, 1307/4,
1351/13 k.ú. Hostivice, za podmínky uzavření smlouvy
o věcném břemeni.

13. S předloženou projektovou dokumentací pro SP zpraco-
vanou Centroprojektem, a.s. č. 072912 z ledna 2008
Logistické centrum, Praha-Hostivice, Tulipán park III.
etapa, 2. stavba. Město doporučuje investorovi urychleně
vstoupit do jednání s Telekomunikacemi a šiřiteli signálu
ke zjednání nápravy v oblasti příjmu televizního signálu
Nouzov (vzhledem k četným stížnostem občanů Hosti-
vice).

14. S realizací komunikační přípojky na pozemku parc.
č. 521/68, k.ú. Hostivice.

15. S úpravami harmonogramu na vydávání Hostivického
měsíčníku tak, jak je předložilo oddělení kultury.

16. S pronájmem nebytového prostoru č. 39 v budově čp. 100
na dobu určitou do 30.6.2008.

17. S pronájmem nebytového prostoru č. 38 v budově čp. 100
na dobu určitou do 30.6.2008.

18. Projednala inventarizaci majetku, pohledávek a závazků
k 31.12.2007 a souhlasí se závěrečným protokolem k pro-
vedené inventarizaci.
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19. Se záštitou nad akcí “Hostivice Klokánku II” (pořádanou
společností Inita s.r.o. dne 31.5.2008) v rozsahu uvede-
ném v žádosti ze dne 28.1.2008. Dále rada města sou-
hlasí s použitím znaku města a s poskytnutím potřebné
zpevněné plochy náměstí formou bezplatného záboru
veřejného prostranství s tím, že pořadatel zajistí pořada-
telskou službu, následný úklid, zdravotnický dohled
a hygienické zázemí akce. Dále pořadatel zajistí veškerá
potřebná povolení a projedná žádost s odborem správním
a ŽP a TSD nejdéle do 15.4.2008.

20. S příspěvkem na rok 2008 pro svazek “Poutní cesta
k Hájku” ve výši 6 350 Kč. Příspěvek bude použit na vybu-
dování přístřešku s posezením a stojanem na kola u res-
taurace V Hájku.

21. S uzavřením smlouvy o partnerství mezi městem Hosti-
vice a Sportovním areálem Břve. Pověřuje starostku pod-
pisem této smlouvy.

22. S tím, aby společnost CWE provedla rozbor použitelnosti
smluvního vztahu spol. Ingos a města Hostivice pro čer-
pání finančních prostředků na realizaci napojení města
Hostivice na ÚČOV Praha.

23. S realizací akce Hostivice, Palouky - rekonstrukce ven-
kovního vedení VN 22 kV “Jinočany”.

24. S uzavřením smluv na inženýrskou činnost Ing. Kohelové,
pro výkon inženýrské činnosti k zajištění územního roz-
hodnutí a stavebního povolení pro stavby: Kanalizace
V Podskalí I. etapa, Vodovod ul. Za Tvrzí, Kanalizace
Nouzov IV. etapa ul. Sokolská - Pražská, Semafory Lito-
vická, Komenského.

25. S uzavřením mandátní smlouvy na inženýrskou činnost
se společností PRISVICH, s.r.o. pro akci “Chránička pro
vložení budoucích inženýrských sítí”.

26. S uzavřením sluv o dílo na zpracování projektové doku-
mentace pro územní rozhodnutí a stavební povolení na
akce: Dešťová kanalizace lokality Jeneček, Studie pro-
vozu stávajících čerpacích stanic, Dešťová kanalizace
Lipová, Dešťová kanalizace Drdova, Dešťová kanalizace
Sportovců, Dešťová kanalizace K Rybníku a U Sádek,
Oprava koryta lokalita Cihlářská, Splašková přípojka Za
Zahradami, Projekt odvodnění ulice V Uličce, Odtokový
objekt retence U Panské zahrady, Projekt odvodnění
ulice Pod Stadionem, Projekt odvodnění ulice U Vodárny.

27. S odpisem pohledávky zemřelého pana Bílka ve výši 
6 830 Kč. Jde o pohledávku Technických služeb Hosti-
vice za nájemné a služby.

28. S rozdělením pozemků parc. č. 518/20 až parc. č. 518/31
v k.ú. Litovice dle geometrického plánu č. 880-70/2007.

29. S vydáním územního rozhodnutí na stavbu “Shopping
and sport area”, investor EWECO s.r.o. na parc.
č. 1189/14 a 1189/43 k.ú. Hostivice s těmito podmínkami:
- budou splněny regulativy nezpevněných a zastavě-

ných ploch podle územního plánu
- ulice bude vybudována v šíři 6 m + chodník po celé

délce, včetně napojení na ulici Za Mlýnem
- navržené parkoviště bude koncipováno jako společné

pro prodejnu i sportoviště
- bude zachována možnost propojení mezi vznikající

ulicí a navazující plochou pro sport a rekreaci
- záměr musí být projednán jako celek a nebude etapi-

zován
- bude vybudován chodník podle ulice Čsl. armády v šíři

pozemku 1189/43
- vzhled pláště obchodu bude dořešen při stavebním

povolení.
30. Se zařazením těchto návrhů do 2. změny územního

plánu:
a) EUFI - european financing & investment s.r.o. - Kon-

styantyn Tonkoshkur, parcela PK 222/1 k.ú. Litovice,
změna z orné půdy na OV se stejnými regulativy jako
na sousední ploše

b) Ministerstvo dopravy, z podnětu Letiště Praha - změna
z důvodu vybudování odmrazovacích stání. Změna
funkčního využití na parcelách 594/3, 610/2, 610/3 k.ú.
Litovice z LO (louky) na DL (dopravní plochy)

c) Metroprojekt Praha, a.s. - zákres odchylky ÚP od sku-
tečného stavu. V ÚP Hostivice (také na území HLMP)
se trasa (pozemek dráhy) odklání od skutečného prů-
běhu trati jižně - uvedení zákresu do reálného stavu.

d) Změna regulativu “počet stání pro osobní automobily
na bytovou jednotku” z 1 na 2.

31. Navrženou komisi pro výběrové řízení na vedoucího
úřadu ve složení:
- Ing. Libánský - KÚ Středočeského kraje
- Ing. Kratochvílová, paní Srbová - MěÚ Hostivice

Rada města neschvaluje/nesouhlasí
1. S návrhem na revokaci rozhodnutí ze dne 29.10.2007

a na tomto svém rozhodnutí trvá (rozšíření cesty parc.
č. 619/1 k.ú. Hostivice).

2. Se změnou regulativu zastavěnosti a nezařazuje návrh
pana Libora Rajtory do 2. změny územního plánu (poze-
mek 378/4 k.ú. Litovice).

3

Městská policie
Vážení spoluobčané,

na zasedání Zastupitelstva města Hostivice dne 28.1.2008 bylo uloženo Radě
města zpracovat koncepci zřízení městské policie a finanční rozbor nákladů.
Rada města tento úkol splnila. Připravené materiály budou předloženy zastupi-
telům a následně projednány na nejbližším zastupitelstvu.
V těchto materiálech se mluví o mzdových nákladech, zřízení služebny, v násled-
ných krocích koupě služebního vozu…. Mzdové náklady budou podle zařazení
do platných platových tříd. Vybavení služebny se bude odvíjet od finančních mož-
ností rozpočtu města a nutnosti vybavení (je možné posunout vybavení
kuchyňky, není možné posunout nákup trezoru na zbraně). Celkové náklady na
jednoho městského strážníka se pohybují včetně mzdy okolo 450.000 Kč ročně.
Podle možností stávajícího rozpočtu by mohlo město v tento moment uvažovat
o 5 strážnících. Rozlohou a počtem obyvatel je však nutné počítat v dalších letech
až s počtem 17 – 20 strážníků k zajištění nepřetržité 24hodinové služby.
Znovu tedy opakuji, podklady jsou připravené a je tedy na zastupitelstvu, jaké
rozhodnutí učiní.

Iva Koptová, starostka
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Od loňského roku probíhá tzv. stavební příprava inves-
tičních akcí města – Přisvětelní přechodů pro chodce

v ul. Čsl. armády - Broulova, Letní, 17. listopadu, Sportovců
„Pravěk“ a v ul. Litovická směrem z centra. K těmto již roz-
pracovaným stavbám přibyl další přechod - tzv. Palouky. 

Město původně přisvětlení tohoto přechodu nepřipravovalo,
neboť se této akce chopila iniciativně firma Maersk Logistics
Czech republic s.r.o., jehož zaměstnanci (chodci) nejvíce tento
přechod používají. Ta však, při potížích vzniklých při projedná-
vání a plnění povinností, plynoucích z nového stavebního zákona
– projednání závazných stanovisek dotčených orgánů státní
správy, vyjádření správců všech sítí uložených v stavbou dotče-
ných pozemcích a uzavírání smluv o věcných břemenech
s vlastníky pozemku tuto akci, bohužel, zastavila. Město z dobré
vůle na vlastní náklady akci převzalo, avšak podklady poskyt-
nuté výše uvedenou firmou nebylo možné použít. Předchozí
investor zřejmě právě z důvodu špatné připravenosti nedosáhl
žádného pokroku v řešení. Nezapomíná však již Městský úřad
Hostivici upomínat, zdůrazňovat nutnost přisvětlení přechodu
a poukazovat na nebezpečnost. Díky tomuto postupu se při-
světlení přechodů pro chodce Palouky projednává samostatně
mimo ostatní přechody, což pro nás znamená zpoždění zahájení
stavby.
Přechod pro chodce je v Paloukách SKUTEČNĚ velmi nebez-
pečný. Radní města proto také vybrali nákladnější variantu
osvětlení se soustavně blikajícím světlem. Zaměstnanci úřadu
sice nepoužívají příliš tento přechod jako chodci, ale jsme řidiči
jako mnozí z Vás. Situace je nám proto dobře známá.
K vlastnímu projednávání je nutno zmínit, že nový stavební
zákon, který nabyl platnosti od 1.1.2007, celou schvalovací
agendu nezjednodušil, příprava staveb je naopak časově nároč-
nější. Vše začíná od zhotovení projektové dokumentace (výběr
projektanta, zhotovení a uzavření smlouvy). Dále následuje
zajištění souhlasů a vyjádření správců sítí, mapové a geodetické
podklady, vyjádření vlastníků pozemků a účastníků řízení
a následně souhlasy dotčených orgánů (tj. např. odbory Mě Ú
Černošice, Krajského úřadu Středočeského kraje, Policie ČR,
apod.). Každý orgán má podle Správního řádu lhůtu k vyjádření
30 dnů, ve složitějších případech až 90 dnů. Po shromáždění
těchto povinných vyjádření se podá (v některých jednodušších
případech) na stavební úřad žádost o „spojené územní a sta-
vební řízení“, tj. další 2 – 3 měsíce včetně nabytí právní moci
takovéhoto rozhodnutí. V této době musíme zajistit výběr zhoto-
vitele stavby, který je pro město nejvýhodnější (cena, kvalita

práce) a rada města odsouhlasí uzavření smlouvy. Po vydání
stavebního povolení a podpisu smlouvy o dílo může začít stavba. 
Dalším povinným krokem k územnímu a stavebnímu řízení je
předložení uzavřených smluv o věcném břemeni s vlastníkem
pozemku. V případě umístění stožáru veřejného osvětlení se
jedná o pozemek, kde nejen stožár stojí, ale také pozemky, do
kterých jsou uloženy kabely, vedoucí od napájecího zdroje (pod
zemí). Souběžně se tedy projednávají právě tyto majetkoprávní
vztahy (nejedná se ještě o vlastní územní a stavební řízení). V ul.
Čsl. Armády jde o pozemky, se kterými hospodařil Úřad pro
zastupování státu ve věcech majetkových (dále jen ÚZSM). Již
několik let však probíhá složitý proces předávání těchto
pozemků Ředitelství silnic a dálnic ČR (dále jen ŘSD ČR).
Takže vzniká situace, kdy ÚZSM nemůže smlouvy o věcném
břemeni uzavírat, ale ŘSD ČR stále ještě není zapsáno na listu
vlastnictví v Katastru nemovitostí, a proto také nemá právo ještě
s pozemky nakládat. Je třeba vyčkat na tento zápis do KN
a smlouvy řádně uzavřít s oprávněným vlastníkem. ŘSD ČR při-
slíbilo urychlenou pomoc a vydalo zatím alespoň předběžná
kladná stanoviska. 
V ul. Litovická je situace mnohem nepříznivější, neboť vlastník
pozemku, na kterém chodník leží, nechce vydat souhlas se zří-
zením věcného břemene, ačkoliv je občanem Hostivice. Přisvět-
lení tohoto přechodu bez uzavření výše uvedené smlouvy nelze
realizovat. Stavební zákon nedovoluje bez souhlasu vlastníka
pozemku vydat územní rozhodnutí, natož stavební povolení. To,
jak bylo léta obvyklé stavět i bez povolení a dodatečně se pokou-
šet o legalizaci stavby, je v tomto případě zcela vyloučené.
Nejen z důvodů hrozící pokuty, ale i proto, že se jedná elektrické
zařízení. Doufejme, že ještě někteří z nás zmoudří a jestliže je
úmysl dobrý a prospěšný nám všem (bezpečnost našich spolu-
občanů a dětí při cestě do školy) svůj postoj přehodnotí. 

K doplnění chybějícího osvětlení v ul Podskalí, Kmochova
a Sportovců je v současné době projektová dokumentace kladně
projednána se všemi správci sítí a s dotčenými orgány státní
právy. Nyní bude předložena ke spojenému územnímu a sta-
vebnímu řízení Stavebnímu úřadu v Hostivici. Po nabytí právní
moci těchto rozhodnutí bude stavba realizována.
Věřte prosím, že na všech výše uvedených akcích intenzivně
pracujeme, stavební přípravu opravdu nelze urychlit, jak mi jistě
mohou potvrdit mnozí z Vás, kteří se pokusili někdy něco legálně
postavit.

I. Šantrůčková, Investiční odd.

Vprosinci loňského roku oznámilo ministerstvo životního
prostředí projednávání dokumentace vlivů na životní

prostředí pro stavbu nové vzletové a přistávací dráhy
RWY 06R/24L letiště Praha-Ruzyně s termínem vyjádření do
4. února 2008. Nová dráha se částečně nachází na území
města Hostivice a její osa směřuje mezi Jeneček a Jeneč. Je
tedy nepochybné, že případná výstavba dráhy významně
ovlivní životní prostředí v Hostivici.

Projednávání dokumentace na radnici provázely jisté zmatky,
spojené i s vánočními svátky, přesto se snad podařilo připravit
dostatečně kvalitní vyjádření města. Příprav se ujala komise pro
životní prostředí a na jeho formulaci se podílelo účastí na
schůzce pracovní skupiny nebo zasláním písemných podkladů
a námětů celkem 20 lidí. Vyjádření schválilo zastupitelstvo
města Hostivice na svém zasedání 28. ledna 2008 a bylo včas
doručeno na ministerstvo.

Město Hostivice ve svém vyjádření konstatuje, že realizace
posuzovaného záměru výstavby vzletové a přistávací dráhy
RWY 06R/24L letiště Praha-Ruzyně by způsobila zhoršení život-
ního prostředí a nepříznivé dopady na zdraví lidí na území města
bez souvisejících pozitivních efektů a z tohoto důvodu je proti
zájmu města Hostivice. Město Hostivice s touto výstavbou
zásadně nesouhlasí. Dále jsme uvedli, že dokumentaci považu-
jeme za nevyhovující a žádáme její vrácení oznamovateli k pře-
pracování. Hlavní nedostatek dokumentace spočívá v tom, že
zátěže jsou spočteny podle předpokládaného počtu pohybů
letadel v roce 2012, kdy by podle plánů Letiště Praha, s.p., měla
být dráha uvedena do provozu, ale počítá se s dalším nárůstem
pohybů (o dalších 5 milionů cestujících do roku 2020), aniž by
byly vyhodnoceny dopady při výhledovém nebo maximálním
zatížení dráhového systému. Oznamovatel rovněž dostatečně
reagoval na některé požadavky uvedené ve vyjádření města
z října 2005.

Přisvětlení přechodů pro chodce v Hostivici a doplnění
osvětlení v ul. V Podskalí, Kmochova a Sportovců

Vyjádření města k nové dráze letiště Praha-Ruzyně
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Změna sídla Okresní správy sociálního
zabezpečení Praha – západ

Ve dnech 11. - 14.března 2008 proběhne stěhování 
Okresní správy sociálního zabezpečení Praha – západ  

do nového sídla v ulici

Sokolovská 855/225, 3. patro, 190 00  Praha 9. 

V těchto dnech bude OSSZ Praha – západ pro veřejnost 
zcela uzavřena.

Podatelna bude v provozu pouze pro příjem podání na nové
adrese v prostorách klientského centra OSSZ Praha- západ, 

Sokolovská 855/225, Praha 9,  11.-.14.3.2008 v době 
od 8:00 do 16:00 hodin

Telefonní spojení po dobu stěhování bude omezeno, 
kontakt do nového sídla bude od 12.3.2008 na tel. č. 284005301 

– sekretariát OSSZ. 

Od pondělí 17.3.2008 začne na OSSZ Praha – západ plný provoz 
dle standardních úředních hodin.

Číslo účtu pro odvod pojistného na OSSZ Praha – západ 
se nemění.

Spojení do nového působiště:  metro trasa B stanice Vysočanská

Všem velice děkujeme za pochopení.

Městská knihovna Hostivice
oznamuje

Do našeho města se stěhuje stále
více obyvatel, a proto je dobře
seznámit se s místní knihovnou.
Knihovna sídlí vedle fary na
Husově náměstí č. 59 v prvním
patře. Půjčovní doba pro čtenáře je 

pondělí 8.00 - 18.00 hod 
středa, čtvrtek 8.00 - 17.00 hod.

Knihovna nabízí ve volné výpůjčce
10 druhů časopisů, internet zdarma
pro všechny návštěvníky, xerox
a přes 17 000 ks knih ve volné
výpůjčce.
Stále se doplňuje knihovní fond
o nové knihy známých a hodně čte-
ných autorů (např. Viewegh, Devátá,
Borská, Loukotková, Vaňková,
Roberts, Plaidy, Jacq, Fielding,
Smith, Deaver atd.). Mimo populár-
ních autorů našich a zahraničních
zde najdete i knihy naučné, popu-
lárně naučné a dětské.
Věříme, že osobní návštěvou se
každý návštěvník může seznámit
s knihovnou lépe a těšíme se na
nové čtenáře.

Eliška Dubská

Oznámení o službách Pečovatelské služby Hostivice

Pečovatelská služba Hostivice nabízí následující služby:

dovážka obědů   $$ nákupy $$ praní prádla
$$ koupání   $$ pedikúra   

$$ různé pochůzky (lékárna, pošta apod.)

Tyto služby jsou určeny pro hostivické seniory. 
V případě zájmu se můžete podrobněji informovat 

na Sociálním odboru MěÚ Hostivice, tel. 220 397 139-40.

OMLUVA
Vedení města Hostivice se omlouvá
za nedoručená čísla Hostivického
měsíčníku. Zavinění není na straně
města, pokud někdo nechce dávat
za vinu to, že se snažíme všem
občanům umožnit přístup k informa-
cím o dění ve městě. Vina je na spo-
lečnosti TNT, která zakázku doručení
přijala, ale nesplnila. Tato zakázka
jim nebude proplacena. Ještě jednou
se omlouváme.

Iva Koptová, Milena Kratochvílová

Protože není jasné, zda bude ministerstvo na základě došlých
nesouhlasných vyjádření ochotno stavbu zamítnout nebo vrátit
dokumentaci k přepracování, bylo třeba uvést podmínky, které
město prosazuje do případného souhlasného stanoviska MŽP.
Podmínek bylo formulováno celkem 13, jde o kompenzace nej-
více postiženým majitelům, minimalizaci zátěže po dobu
výstavby i během provozu a také o požadavky na měření a hod-
nocení skutečných dopadů dráhy na životní prostředí a zdraví
obyvatel.
Bez jednoznačného závěru zatím zůstává stanovisko města
k návrhu ochranného hlukového pásma. Stanovisko města
k návrhu musí být důkladně zváženo, protože vyhlášení pásma
sice umožní požadovat kompenzace (zpravidla jednorázová
opatření) pro nemovitosti v pásmu, ale zkomplikuje jakoukoliv
stavební činnost a především provozovatel letiště v tomto pásmu
nemusí dodržovat hlukové limity dané platnými předpisy.

Celé vyjádření je velmi obsáhlé, má 6 stran textu, nelze ho tedy
otisknout v plném rozsahu v HM. Je však zveřejněno na měst-
ských stránkách www.hostivice.cz, na které odkazuji zájemce
o podrobnější informace.

Zároveň se omlouvám všem, ke komu se nedostala včas infor-
mace o projednávání tohoto zásadního dokumentu. Podařilo se
sice dlouho po uzávěrce doplnit do lednového Hostivického
měsíčníku příslušnou zprávu, ale kvůli nečekanému problému
s distribucí HM nebyla včas rozšířena. Oznámení bylo zveřej-
něno na úřední desce a městských internetových stránkách,
k informování snad napomohly i letáky roznesené v lednu Stra-
nou zelených.

Jiří Kučera
předseda komise pro životní prostředí
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UPOZORNĚNÍ

SOCIÁLNÍHO ODBORU

Žádáme občany, kteří jsou přihlášeni
k trvalému pobytu v Hostivici a oslaví
v letošním roce životní jubileum 
(75, 80, 85, 90, 95 let), aby nám tuto
skutečnost ohlásili na sociální odbor
MěÚ Hostivice (tel. 220 397 139-40). 
Bývalo zvykem, že tyto jubilanty navští-
vili členové sociální komise a předali
gratulaci s dárečkem, ale bohužel 
zákon č. 101/2000 Sb. o ochraně osob-
ních údajů nám neumožňuje využít
osobních dat hostivických občanů.

INFORMACE K ZASÍLÁNÍ DAŇOVÝCH SLOŽENEK 
PRO PLATBY DANĚ Z NEMOVITOSTÍ V ROCE 2008 

Počínaje zdaňovacím obdobím roku 2008 bude daňová správa
využívat nový způsob zpracování a distribuce daňových slože-
nek pro platby daně z nemovitostí. Ve většině případů budou
daňové složenky zpracovávány centrálně podle územní působ-
nosti jednotlivých finančních ředitelství a rozesílány daňovým
subjektům hromadně dodavatelskou firmou, tj. nikoli jednotlivými
finančními úřady. 
Má-li poplatník daně z nemovitostí více nemovitostí, které se
nacházejí v působnosti různých správců daně v rámci jednoho
finančního ředitelství, budou v zájmu urychlení distribuce do
obálek vkládány společně složenky za všechny tyto finanční
úřady. Jednotlivé složenky budou opatřeny názvem a číslem
účtu místně příslušného finančního úřadu, kterému je příslušná
platba určena. Na alonži složenky bude i nadále informace pro
poplatníka o počtu splátek a výši daňové povinnosti, případně
o výši daňového nedoplatku za předchozí zdaňovací období.  
Má-li poplatník daně z nemovitostí nemovitosti u více finančních
úřadů v působnosti různých finančních ředitelství, obdrží obálku
se složenkami za každé dotčené finanční ředitelství samostatně.
Vzhledem k centrálnímu zpracování a rozesílání složenek musí
být údaje na složenky za jednotlivé finanční úřady předány
v předstihu tak, aby složenky mohly být poplatníkům doručeny
v dostatečném předstihu s ohledem na první termín splatnosti

daně z nemovitostí, který je do 31.5. zdaňovacího období. Je
proto pravděpodobné, že někteří poplatníci zaplatí daň v mezi-
dobí, tj. dříve než obdrží složenku. V takovém případě budou
údaje na alonži složenky sloužit pouze ke kontrole daňové
povinnosti a k případnému doplacení rozdílu mezi vyměřenou
daňovou povinností a částkou již uhrazenou. 
Pro platbu daňové povinnosti u každého z dotčených finančních
úřadů bude poplatníkovi daně zaslána jedna složenka, pokud
jeho daňová povinnost u tohoto finančního úřadu činí nejvýše
5000,- Kč, nebo dvě složenky, pokud je tato daňová povinnost
vyšší než 5000,- Kč a daň se tedy platí ve dvou splátkách. Daň
vyšší než 5000,- Kč lze však zaplatit i najednou jedinou složen-
kou, a to v termínu první splátky daně. 
Jestliže poplatník podal daňové přiznání po 31.1.2008 a v něm
vypočtená daň se liší od daňové povinnosti uvedené na slo-
žence, uhradí daň ve výši vypočtené v daňovém přiznání, pří-
padně ve výši, kterou mu správce daně sdělí platebním výmě-
rem nebo hromadným předpisným seznamem. 
Ve specifických případech, zejména tehdy, jestliže bude výše
daňové povinnosti poplatníkům daně sdělována platebními
výměry či hromadnými předpisnými seznamy, jim budou slo-
ženky i nadále zasílány či jinak distribuovány (např. prostřednic-
tvím obcí) jednotlivými finančními úřady. Tuto možnost zvolí jed-
notlivé finanční úřady v závislosti na konkrétních podmínkách
v daných lokalitách v zájmu včasného a efektivního doručení slo-
ženek poplatníkům.  

Nové ceny inzerce 

v Hostivickém měsíčníku

od března 2008

Místní OSVČ a občané 
(fyzické osoby)

Celá strana 1 200 Kč
1/2 strany 600 Kč
1/4 strany 300 Kč
1/8 strany 150 Kč

Ostatní

Celá strana 2 800 Kč
1/2 strany 1 400 Kč
1/4 strany 700 Kč
1/8 strany 350 Kč
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Služby v našem městě jsou dimenzovány velmi nedostatečně.
Stačí si projet hlavní třídu v Rudné, kde funguje jeden krámek
vedle druhého,  abychom získali představu jaký rozsah služeb
přísluší pro obec srovnatelné velikosti. Rozdíl mezi Rudnou
a naším městem je obrovský.
Z tohoto poznání vznikla myšlenka vystavět v obci budovu pro
poskytování služeb jako doplněk k prodejnímu objektu Lidl. Hlav-
ním tématem při počátečních jednáních se stala lékárna, servis
zdravé výživy a jiné služby související s lidským zdravím. 
Město vlastní k tomuto účelu vhodný pozemek 384/5 na hranici
parkoviště u Lidla, který je pro daný účel výhodný jednak tím, 
že poskytované služby připojí k frekventovanému prostoru
kolem Lidla a také svou blízkostí k ordinacím několika lékařů.
Na Zastupitelstvu vznikl přirozený požadavek, aby výstavba byla
sladěna s budoucí výstavbou na pozemku 398/1 (Zámecká
zahrada). Zde jsme při našem návrhu vycházeli ze studií archi-
tekta Sedláka a vizi jsme nechali rozpracovat architektonickým
atelierem AMAinvest, kteří se kloní k pojetí Zámecké zahrady
jako klidné parkové zóny, na jejímž okraji by vznikly víceúčelové
stavby v podobě propojených pavilonů. 
Jeden požadavek, který v této souvislosti zaznívá, je veřejné
WC, které by nahradilo to zastaralé za kostelem. Společně
s architekty jsme studovali jeho začlenění do prostoru kolem
Lidla, kde jeho umístění je logické kvůli značnému pohybu lidí.
Jako optimální z těchto úvah vychází využít k umístění WC kout

na hranici parkoviště Lidlu krytý poněkud necitlivě umístěnou tra-
fostanicí. V případě WC by objekt trafostanice poskytl pohledové
oddělení, které je v tomto případě žádoucí.
“Dům služeb” plánujeme tak, že bude vznikat po etapách, aby
bylo možné se přizpůsobit vyvíjejícím se požadavkům na nové
služby. V první etapě by měl vzniknout prostor pro lékárnu
a malou prodejnu zdravé výživy. 
Stavbu “Domu služeb” stavbu jako ekologickou – technologicky
orientovanou na úspory energie. Zejména se chceme zaměřit na
kvalitní izolace (pasivní stavba), a vytápění pomocí tepelného
čerpadla. Dále počítáme s přirozeným ochlazováním pomocí
zastínění a chladného vzduchu z podzemí. Plánujeme i sběr
dešťové vody a její používání na splachování WC. 
Spotřebu energie na vytápění (případně chlazení) považujeme
za součást návrhu stavby. Předpokládáme, že nájemníci budou
úspornou koncepcí stavby chráněni proti očekávanému zdražo-
vání energií. Vytápění bude nedílnou součástí nájmu na rozdíl 
od spotřeby elektřiny, která může být měřena a účtována podle
skutečné spotřeby.
Náš návrh je v současné době diskutován na Zastupitelstvu
a ostatních orgánech města - a je na rozhodnutí, zda si občané
přejí, aby takový dům služeb vedle Lidla vyrostl.

Dr. Tomáš Svoboda
tomas@svoboda.com

Polemika – názory 

Mateřská škola

Chceme dům služeb vedle Lidla?

O přírodě 
ve školce

Velmi často si s dětmi poví-
dáme o přírodě. Jaká zvířátka

žijí v lese, u vody, na poli i v půdě.
Poznávají rostlinky, stromy, ovoce

a zeleninu. Jak má být příroda kolem nás pěkně čistá, co do ní
nepatří a patří, i jak se třídí odpad. Snažíme se pro děti zpraco-
vat tato témata tak, aby to pro ně byla zajímavá, humorná
a zároveň poučná. Uvedu vám pár programů plných her, díky
nimž se děti dozvěděly, kde žijí známá i méně známá zvířátka.
Skřítek Mecháček - paní učitelka použila knížku O skřítkovi
Mecháčkovi a maňáska, který se právě probudil ve svém
domečku. Povídala dětem o tom, že stejně tak jako děti bydlí
v domě, nebo bytě, kde mají svůj pokojíček, tak i zvířátka bydlí
v lese , na poli, v rybníku, na louce a mají tam také své pokojíčky.
Při vyprávění si děti prohlížely knihy o zvířatech a encyklopedie.

Touto činností se procvičo-
vala představivost, paměť,
dovednost vyjádřit své pocity
a dojmy, upevňoval se vztah
k domovu. 
Na procházce v lese hledaly
děti domeček skřítka
Mecháčka. Další třída navá-
zala na tuto hru pracovní
výchovou a z různých mate-
riálů vytvořila krásné lesní
skřítky. Vyprávěli jsme si
u této práce jaké zvířátko by
skřítek potkal v přírodě a tím
si děti opakovaly znalost
názvu zvířat. Další třída pro
hru o přírodě použila sovičku
Jůlu, která jim za oknem
nechávala vzkazy s úkoly na
každý den. Prvním úkolem
bylo navštívit les, najít přírodní materiály pro stavbu vesničky
a výrobu zvířátek. Děti nacházely různé přírodniny a společně
vytvořily krásnou vesničku pro zvířátka.
Získávaly poznatky i tom, co do lesa nepatří.  Našly bohužel
i spoustu odpadků. Sovička Julie dětem dala za úkol, aby ve
školce vyrobily draka Odpadkožrouta. Z papírových krabic vytvo-
řily dlouhého draka a podle druhů třídily odpad do barevných
krabic. Z tříděného odpadu vznikla ještě postava paní Odpad-
kové – dali jsme jí jméno Eliška.
Touto hrou se děti učí procvičovat a rozvíjet smyslové vnímání,
používají vlastní fantazii a představivost, rozvíjí jazykové doved-
nosti a hlavně se učí pozitivnímu postoji k přírodě.
Víme, že v současné době je velmi důležité rozvíjet u dětí pocit
sounáležitosti s přírodou, schopnost vážit si života ve všech jeho
formách. Nejvíce dávají dětem poznatky získané formou praktic-
kých činností a vlastních prožitků.

Ester Hašková, učitelka MŠ
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Jednoho dne 24. ledna 2008 k nám do
školy přijeli páni. Povídali o Africe a jejich
pozdrav ahoj se vyslovuje: Jambo a velmi
nahlas. Jeden nám pořád povídal o Africe,
ale pak jsme se naučili tancovat s bubny.
Měli jsme i soutěže.  

Mlynarčíková  5.A

Bylo to nádherné představení. Když hráli
na bubny tak  všechny orgány v těle  úplně
TANCOVALY. Soutěžili jsme o prince
a princeznu Afriky. Bylo to super. Soutěžili
i učitelé. Hudebníci nás zdravili: Jambo !!! 

Häckelová T.   5.A

Vystoupeni Afrika se mi moc líbilo. Bylo
to zábavné i legrační. Tancovali jsme.
První kluci a potom i holky. Pak jsme tan-
covali všichni a nakonec i učitelé. Také
nám ukazovali nástroje. Bubny vyrobeny
z kůže a ze stromu. I nám na bubny
zahráli a zazpívali. Bylo to super a moc
se mi to líbilo.

Koucká K. 5. A

Ve čtvrtek 24.1. jsme měli vystoupení na
téma Afrika. Moc jsem se těšila, říkala
jsem si co to asi bude. Trochu jsem byla
smutná, když jsme tam přišli a tam nikdo.
Jen tam stála rumbakoule a bubny. Ale
potom........ Přišli na podium 3 černoši.
Byla to nádhera. Proudila ve mně krev z té
hudby. Přála bych si být v Africe. Až budu
velká, chci se tam dostat!!!

Vadasová V. 5. A

Na vystoupení se mi moc líbila hudba
bubnů. Tanec byl taky pěkný a zajímavé
byly hudební nástroje. Řekli nám, jak se
říká africky nějaké slůvko. Při hudbě jsem
si představovala tanečníky na pláži a jejich
domky ze slámy + ovce. Tančily i děti 5
holek a 5 kluků. Nakonec jsme tančili
všichni i učitelé. Ještě se vyhodnocovala
princezna a princ. Bylo to moc pěkné.

Drábková K. 5. A

Toto vystoupení se mi moc líbilo. Líbila se
mi hudba a ty páni co hráli na bubny. Ještě

se mi líbilo, jak jsme tancovali a pozdrav
Jambo. Klidně bych tam chtěla jít ještě jed-
nou. Líbilo se mi jejich oblečení.

Dominika F.  5.A

Nejvíc se mi na vystoupení líbil tanec,
hudba a hudební nástroje. Ještě víc se mi
líbil bubínek, kterým se v Africe posílají
zprávy a dorozumívají se tak. Měli taky
svůj pozdrav Jambo! Jambo je jejich
pozdrav.

Barvíková M.  5. A.

Dne 24.1.2008 k nám do školy přijeli muži
z Afriky. Nejvíce se mi líbil: tanec a zpívání.
Byly soutěže v tancování, kde děti dostá-
valy náramky a řetízky. Z kluků vyhrál
Honza Malík a z holek Tereza Häckelová.
Naučili jsme se jejich pozdrav Jambo-to
znamená Ahoj! Měli tam bubny, nějaká
chrastítka z dýně, která vyrábí ručně.
V Africe nemají moc doktorů, jídla a domy
mají z rákosů, nebo ze stromů.

Bělíková  5. A

Základní škola

Afrika a africké rytmy ve škole

Mise: Národní divadlo
Ve středu 6. února se 5.A a 5.B rozjeli za dobrodružstvím do
Národního divadla … A jedem!
Hned na úplném začátku jsme se dozvěděli, že Národní divadlo
má neuvěřitelných 13 pater, 800 dveří a 400 pokojů. A teď to při-
šlo. Jako by nám do očí udeřily překrásné malby a pozlacené
dekorace, které byly všude kolem nás. Všem se zatajil dech,
když uviděli krásnou Hynaisovu oponu. Průvodce nás zavedl do
2. galerie, kde jsme hlediště i jeviště viděli z ptačího pohledu.
Všichni jsme si uvědomili, jak by to bylo krásné hrát  v Národním
divadle.
A vy si to umíte také představit …

Petra Vokálová, Vendula Vadasová  5.A

Zápis do 1. tříd

Ještě že máme tak šikovné předškoláky! Les plný zvířátek čekal na
jejich pomoc a oni mu bezvadně pomohli. A tak se stalo, že krtkovi
postavili cestičku k domečku z geometrických tvarů, myšce zavá-
zali tkaničku, kočičce pomohli hledat barevná klubíčka, Berušce
nakreslili obrázek, ježkovi spočítali jablíčka na bodlinách, brouku
Pytlíkovi pomohli najít stejné obrázky a rybičce správnou cestu do
rybníka. Zvířátka byla spokojena a s nimi i naši malí budoucí prv-
ňáci, kteří ani netušili, že prošli první zkouškou školní zralosti.
Paní učitelky si s dětmi popovídaly, vyslechly si krásné básničky
i písničky a dětem za odměnu věnovaly obrázek naší školy a kera-
mické zvířátko vyrobené dětmi z družiny. 
Bylo zapsáno 76 dětí, z toho pro 12 z nich rodiče žádají o odklad
školní docházky.
Zápis k radosti nás i předškoláků se vydařil a my se už těšíme na
nové osazenstvo našich prvních tříd.

Mgr. Terezie Dammerová

Základní škola Hostivice
přijme od 1.7.2008 

školníka
Byt 3 +1 k dispozici.

Požadujeme:
komunikativní a organizační

schopnosti, manuální zručnost,
uživatelskou znalost práce 

s PC, vyšší pracovní nasazení.

Zájemku doplněnou 
o životopis zašlete na:
info@zs.hostivice.cz

(zvýhodnění pro manželský 
pár školník-učitelka)
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Ze života naší školy
Základní škola, Pionýrů 79, Hostivice
V letošním školním roce navštěvuje školu 22 žáků ve třech třídách.
Jedna třída je speciální. 
Žáci se vyučují podle osnov zvláštní školy, pomocné školy a v tomto
roce poprvé v 1. a 6. ročníku pracují podle nového „Školního vzdě-
lávacího programu“ , který jsme v loňském roce připravili speciálně
pro potřeby daného typu školy. V červnu ukončí povinnou devítiletou
docházku 9 žáků. Téměř všichni budou dále pokračovat v učebních
oborech – kuchař, elektroinstalační práce a prodavačka. Kromě kla-
sických tříd probíhá výuka i ve cvičné kuchyni, v dílně nebo na škol-
ním pozemku. Na hodiny tělocviku chodíme do tělocvičny základní
školy, hrajeme stolní tenis, cvičíme v posilovně , a je-li pěkné počasí,
vyrazíme ven do přírody. Třídy jsou vybaveny počítači, na kterých se
žáci učí pracovat, a které jsou už nedílnou součástí moderní výuky.
V září se děti vrátily do ještě hezčího prostředí. Naše škola dostala
nová plastová okna a vchodové dveře, na podlahy ve třídách nové
linoleum. Vlhký pozemek okolo školy byl odvodněn a místo propa-
dající se dlažby byla položena zámková. Letité lavice ve dvou třídách
byly po 17 letech vyměněny za nové, výškově stavitelné, které při
dobré péči jistě vydrží tolik let jako ty původní! Za usilovnou péči
o školu musíme poděkovat panu řediteli, který tu strávil během
prázdnin při stavebních úpravách spoustu svého volného času
a MěÚ Hostivice za finanční podporu při zkulturňování malé, ale pro
žáky potřebné školy. V listopadu se ve škole uskutečnila několika-
denní hloubková inspekce, zaměřená na hospodaření s prostředky
státního rozpočtu a na kontrolu bezpečnosti práce. Tříčlenný
inspekční tým neshledal jediné pochybení  ve všech bodech kontroly.
Škola, to není jen učení, a proto navštěvujeme i kulturní, sportovní
a jiné zajímavé akce. Letos  jsme si užili např.  místní výstavu domá-
cích zvířat, divadelní představení v našem oblíbeném Pidivadle
a v divadle U Hasičů, procházku předvánoční Prahou a prohlédli
jsme si místní městskou knihovnu. 
Ve 2. pololetí školního roku nás kromě práce ve škole čeká třeba
Matějská pouť, atletické závody, soutěž ve vybíjené, dopravní sou-
těž  a podobné akce, kde se naši žáci každý rok setkávají a také si

měří síly se žáky podobných typů škol. Už desátým rokem jezdíme
v době prázdnin s dětmi na ozdravný pobyt do Chorvatska, jenž je
organizován za pomoci VZP a SPPM ČR.
Cílem naší práce jsou spokojené děti, které od nás budou odcházet
připravené podle svých možností a schopností pro další života a na
školu budou mít jen ty nejkrásnější vzpomínky.

Mgr. Iveta Habrmanová

Co nabízíme?
1. Výuku probíhající podle dokumentů schválených MŠMT 22

980/ 97-22, Vzdělávací program zvláštní školy 
24 035/ 97-22, Vzdělávací program pomocné školy

2. Individuální přístupy k jednotlivým žákům
3. Možnost vytvoření individuálního vzdělávacího plánu, 

za spolupráce s PPP a SPC
4. Nízký počet žáků ve třídách (4-12)
5. Škola zajišťuje průběžná psychologická vyšetření
6. Spolupráce s PPP, SPC a s orgány péče o rodinu
7. Pravidelnou účast na výtvarných a sportovních soutěží
8. Prázdninové ozdravné pobyty u moře
9. Velké množství školních akcí sloužících k integraci žáků

10. Přípravu pro úspěšný vstup žáků na odborná učiliště nebo
praktické školy

Základní informace o nás
Charakteristika: Jsme malotřídní škola s 1.- 9. ročníkem. Jsme
typem školy, která poskytuje základní vzdělání. Cíle, metody
a prostředky se snažíme co nejvíce přizpůsobit možnostem
svých žáků.
Zřizovatel školy: město Hostivice
Škola je určena pro děti s mentálním handicapem, kombinova-
nými vadami, LMD. Pro zařazení je nutný souhlas rodičů
a odborné vyšetření PPP nebo SPC

Mgr. F. Flemr

Letošní zima nás svými vrtochy stále škádlí. Tak trochu
závidíme broučkům pana Karafiáta. Utěsnili škvíry

u chaloupky a s dostatečnou zásobou dřeva uléhali ke
spánku. Také bychom je mohli napodobit, klubovnu zabez-
pečit a jen tak okukovat, co se děje okolo. My ale víme, že
nám toto nesvědčí a dlouho nám to nikdy nevydrží.

Trochu zalenošení okolo Vánoc vystřídala obvyklá  a pravidelná
činnost. Za mrazu jsme temperovali klubovnu. Pravidelné schůzky
v týdnu byly věnovány nácvikům různých dovedností, opravám
nářadí a vybavení. Své místo měly v programu různé hry.

Až potud jsme trochu připomínali již zmíněné
Broučky.
Se začátkem ledna se pomyslná křivka
výkonnosti začala drát do strmé dráhy. 
10. ledna proběhl na Zbraslavi okresní sněm skautek a skautů
okresu Praha - západ. Delegáti sněmu zastupovali na svém jed-
nání 400 skautů a skautek ze 7 středisek. 
Jednání sněmu zvolilo nové vedení Okresní rady Junáka. V této
radě mají Hostivice svého zástupce. Bilance a projevy je věc
jedna. Pro nás je pozitivní to, že se podařilo zastavit úbytek
členů  a o skauting je zase zájem. Nabízíme dost, ale nepodbí-
zíme se.
Ještě něco málo údajů: hostivické středisko  Junáka se svými
(zatím) víc jak 60 členy a členkami, patří na okrese k těm větším.
Již dost statistik.

Ivuše a Fimfárum.Kdo toto rozluští?
Pracovní název této akce mnoho neříká, že?

Nahlédněte do zápisků Dívčího Kmene:
V patek 18.1. jsme se sešli v klubovně a společně si promítli film
Fimfárum 2 - kluci holky dohromady. V sobotu vyrazily světlušky
a skautky do Poděbrad na výstavu  “Jak se točí Fimfárum“. Byly
tam vystavené loutky, kulisy a taky se promítal film  “Jak se točí
Fimfárum”.  Když už jsme v byly v Polabském muzeu, prohlédly
jsme si i expozici o zdejším kraji, zaujaly nás hlavně vycpaní

Co nového u Skautů

Ředitel Základní školy Pionýru stanovuje dny ředitelského volna na 2. pololetí školního roku 2007/2008

Pátek 2. 5. a pátek 9. 5. 2008.
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živočichové a také expozice z historie lázeňství v Poděbradech.
A když už jsme byly v Poděbradech, pořádně jsme si je pro-
hlédly a v parku hrály hry inspirované pohádkami z Fimfára.
Z postřehů účastnic:
Líbilo se mi to všechno. Pája
Zjistila jsem, že v roce 1905 byl vyvrtán první pramen v hloubce
96m. Nikola B.
Šli jsme se kouknout na Labe. Sára.
Musím ovšem zmínit, že výrazný podíl na realizaci výpravy
a jejím zdárném průběhu měla také M. Hyšková - Boule.

Pravidelné filmové večery v klubovně probíhají pod patronátem
J. Šulce - Kennyho. Roztopená kamna, seřazené židle, netrpě-
liví diváci popíjejí čaj a kávu, pohledy na projekční plochu. Utichá
šum v hledišti, začíná program. Tak nějak se jeví kulisy a atmo-
sféra filmového večera. Nabízejí se pohádky i kultovní díla kine-
matografie. Program je různý, vše dle přání diváků. Krváky a sla-
boduché slátaniny zde neuvidíte.
Po promítání žádný úprk diváků domů, ale ještě následuje popo-
vídání co jsme viděli a vyměňují se názory na výkony herců
i režisérů.
Napadá mě…..
Jak dlouho již není v Hostivici kino?

Výprava za utajeným cílem
Celodenní výprava chlapců byla do poslední chvíle tajná.
Znám byl jen čas srazu a nutné vybavení.
Tři družiny se hvězdicovitým pochodem prodíraly Brdy ke svému
cíli. Cíl nebyla žádná slavobrána. Bylo nutno dobýt Pevnost za
pomoci hadrového střeliva (hadráky - míčky).
Strategické výpady, úskoky obránců i dobyvatelů, hrdinná
zteč.Tyto prvky z učebnic vojenských akademií a historických
románů vyzkoušeli dočasní vojáci na vlastní kůži.

Na rozdíl od kruté válečné  reality dorazili obránci i útočníci domů
nezraněni, snad jen trochu unaveni.
Lyžování na horách 26. ledna
Jednodenní výprava do Rokytnice za sněhem se vydařila i přes
nepřízeň počasí.
16 účastníků různých stupňů lyžařské zdatnosti okusilo rozmary
počasí i slast lyžování.
Špatné počasí nikoho nelákalo ven. Nějakým zázrakem se
vytvořila oblast bez špatného počasí přímo nad Rokytnicí. Díky
tomu jsme v poloprázdné Rokytnici bez tlačenice strávili hezký
den. Zdokonalovali jsme se v lyžařském umění. Vyzkoušeli jsme
různé „barvy“ sjezdovek. Jen černou jsme viděli černě.
Unavení lyžaři byli předáni rodičům.
Inspirováni lyžařskými úspěchy jsme naplánovali Sáňkování
s Jendou na 16. února.
Nakonec to bylo bez sněhu i bez Jendy.
Jak?
Sněhu neporučíš a Jendu nám jeho škola vyslala nečekaně do
Itálie.
Jendu jsme operativně nahradili, co ale s tím sněhem….?

Řešení bylo záhy nale-
zeno. K nácviku
a k náhradě za saně
a sníh jsme použili bobo-
vou dráhu v Praze.
Výprava nedůvěřivě oku-
kovala na místě stroje
i dráhu. První nesmělé
jízdy, kdy radar měřící
rychlost ukazoval 30 km/h
postupně vystřídaly jízdy
osmělených závodníků
dosahující víc jak 60 km/h.
Překvapivě rychle si piloti
strojů zvykli na nový druh
strojů a prostředí.
Aby nám adrenalin
závodníky příliš nerozkolí-
sal, uklidnili se krátkou,
ale hezkou procházkou
v okolí Proseka.
Zdejší skály a sloje byly pro nás velké překvapení. Vašek nám
podal výklad o historii místa a okolí. Štoly a sloje lákaly. My ale
zákazy neporušili.
Je zajímavé, že ve městě lze ještě najít místo plné romantiky
a téměř nedotčené přírody.
I takové může být sáňkování bez sněhu.(a Jendy).
Druhý den jsme navštívili v rámci akce Co dělají mašinky?
Lokomotivní depo v Praze Vršovicích.
Začali jsme prohlídkou jednotlivých pracovišť. Viděli jsme loko-
motivy zespoda, z vrchu. Stroje vzbuzující respekt i bez svých
srdcí (motorů), ale i opravené, připravené vyjet na trať.
„Zamračená“ zabroukala na náš pokyn, houkalo se jak „na lesy“.
„Žehlička“ nám zahlučela agregáty, vlakový zabezpečovač uká-
zal svou funkci, víme co je sběrač.
I malý motor dokáže divy s motorovým vozem. S tím vším jsme
se dokázali za odpoledne seznámit. Bylo o čem povídat, snad
i doma. Maminky odpustí i trochu toho šmíru.

V době uzávěrky HM je připravována oslava dne Sesterství,
svátku všech skautek 22. a 23. 2. určitě dívky zažijí mnoho
pěkného.
Blahopřejeme!!!
Tématem oslav dne Sesterství je letos voda. Na toto téma budou
dívky zpívat písničky, zahraje se divadlo. Vědomostní kviz
vystřídá volba Miss Bílá Podkova.
Určitý čas bude vyhrazen pohybu okolo Hostivických rybníků.
Letos se stanou Hostivice hostiteli okresního rádcovského kurzu
(ti nejmladší vedoucí družin). Uvítáme také účastníky kurzu
čekatelů (adepti na funkce vedoucích oddílů).
Základní kolo závodů těch nejmenších (Světlušek a Vlčat) se
uskuteční v květnu také v Hostivici.
Pro netrpělivé máme informaci. Koloběžkiáda bude 26. dubna
2008 !!!!
Pozorně sledujte plakáty, HM a naše www: bilapodkova.cz.

Vladimír Orda – vedoucí střediska
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Z činnosti Kajek
V lednu a únoru se Kajky zaměřily na čištění a výrobu
nových ptačích budek. Během dvou akcí jsme vyčistili
všechny budky, které máme rozvěšeny u Hostivických
rybníků. Nejčastěji v budkách hnízdily sýkory, našli jsme
i hnízda brhlíků lesních. V jedné z budek jsme dokonce
probudili zimujícího menšího hlodavce či snad hmyzož-
ravce – utekl a ukryl se tak rychle, že jsme si všimli jen
jeho hnědé barvy. Na schůzkách i při jedné sobotní akci
Kajky samy vyrobily celkem 7 nových budek, které už jsou
také vyvěšeny a připraveny na hnízdní sezónu.
V sobotu 16. února jsme se vydali na již osmé sčítání
netopýrů ve štolách Malé Ameriky, které patřilo k výjimeč-
ným. Viděli jsme celkem 208 netopýrů, což je druhý nej-
vyšší počet našich sčítání. Nejvyšší počty ze všech sčítání
jsme letos zaznamenali u netopýrů vodních (21 kusů),
netopýrů ušatých (8 kusů) a vrápenců malých (3 kusy).
K odborně nejcennějším zážitkům patřil nález netopýra
severního, který byl ve štolách Českého krasu pozorován
vůbec poprvé. Za spolupráci děkujeme odborníkům na
netopýry Vladimíru Hanzalovi a Jaroslavu Veselému
a Lomům Mořina, které nám umožnily vstup do štol.

Jiří Kučera
Kajky Hostivice

www.volny.cz/kajky.hostivice

Tak jako každý z nás ve svém osobním životě na konci
starého  a začátku nového roku bilancuje, co mu ten

minulý přinesl nebo vzal, i v našem Klokánku každoročně
„bilancujeme“, tj. děláme statistiku. A tak trochu čísel, která
objasní „jak to u nás chodí“.

Za rok 2007 jsme do našeho Klokánku přijali celkem 67 dětí a 75
dětí celkem propustili, takže k 1.1.2008 u nás zůstalo 42 dětí
(naše maximální kapacita je 48 dětí).
Ve statistice musíme mít uvedeno např. věkové složení dětí.
Takže ve věku do 1 týdne jsme přijali 2 děti, do 1 měsíce věku 1
dítě, do 3 měsíců 1 dítě, do jednoho roku  celkem 5 dětí, do
2 let věku 2 děti, do 3 let 4 děti, do 6 let věku celkem
12 dětí, do 10 let 16 dětí, do 15 let 12 dětí a do
18 let věku celkem 12 dětí.
Vyhodnocujeme také důvody přijetí. Ty jsou
samozřejmě nejrůznější a nechci tím una-
vovat. Nejsmutnější ale jsou podezření na
týrání dětí, alkoholismus rodičů, drogová
závislost rodičů, domácí násilí, rozvodové
a porozvodové spory rodičů o dítě nebo
zanedbání péče o děti. Tím vším děti nej-
více trpí a následky takového prostředí si
často nesou v sobě celý život.
Ve statistice musíme uvádět i dobu pobytu dětí
u nás. Samozřejmě, že největší radost nám dělá,
pokud děti u nás jsou co nejkratší možnou dobu
a jejich situace se co nejrychleji vyřeší. Jsme si vědomi, že
mámu a tátu dítěti nikdo nenahradí a ani to není naším cílem. My
se snažíme, aby dobu, kterou u nás dítě strávilo, jednou hodno-
tilo jako dobu, kdy bydlelo u nějaké své tety. Proto i ty, které
u nás o děti pečují, mají v pracovní smlouvě uvedenu jako pra-
covní pozici „teta“. Nejkratší hodnocenou dobu pobytu, tj. do jed-
noho měsíce, u nás strávilo celkem 31 dětí. Bohužel, téměř 2
roky života u nás celkem pobylo 16 dětí a do 3 let 2 děti. Tyto
dlouhodobé pobyty nás velmi trápí, ale na vině je často naše
slavné soudnictví, které přes paragrafy dítě nevidí. Různé to pře-
nášení působností a přehazování si odpovědnosti jako horký
brambor.

Důležitou kapitolou v naší statistice jsou
odchody dětí, tj. kam a ke komu byly děti pro-
puštěny. Nejlepší pro dítě je, má-li možnost vrá-
tit se zpět domů – do péče rodičů. Takových šťastných dětí od nás
odešlo celkem 24. I situace, kdy se podaří pro matku najít proza-
tímní řešení, tzn. azylové bydlení, je z hlediska pohledu pro dítě
optimálním řešením, protože je s mámou. Takových dětí od nás
odešlo celkem 6. Jedno děťátko odešlo k matce do výkonu trestu.
Takové případy taky existují a jedná-li se o dítě útlého věku, je mu
i v takovém prostředí lépe než  např. v ústavní nebo jiné náhradní
péče. Takže proč ne. Celkem 10 dětí od nás bylo propuštěno do

péče druhého rodiče nebo k babičce a dědečkovi.  Nenajde-li
se nikdo ze širší rodiny nebo příbuzenstva, kdo by se

mohl o dítě postarat, hledá se náhradní rodinná
péče, tzn. adopce nebo pěstounská péče. Do

adopce jsme propustili celkem 6 dětí a 18 dětí
od nás odešlo do pěstounské péče. Jedno
děťátko jsme byli nuceni předat z důvodů
těžkého zdravotního postižení  a nutnosti
stálého lékařského dohledu do péče koje-
neckého ústavu. 
Občas se na nás obrací Policie ČR (někdy

i v nočních hodinách) se žádostí o umožnění
přespání nějakého delikventa, který byl  zadr-

žen např. na útěku, atd. Protože jsme zařízení
pro děti vyžadující okamžitou pomoc, dítě při-

jmeme. Tito adolescenti však bývají zpravidla hned
následující den předáni do diagnostického ústavu, který se
zabývá dětmi s poruchami chování. Takže i takových případů
jsme během roku 2007 několik zaznamenali. 

Na statistice je zajímavé právě to celkové vyhodnocení naší
práce. Když si člověk na konci roku spočítá, kolik že dětí prošlo
naším Klokánkem, kam od nás odešly a co jsme pro to udělali
a jak pomohli, aby odejít měly kam, je to určitá odměna za
všechnu tu vynaloženou námahu. 

Dana Vodičková
sociální pracovnice

Klokánek v číslech
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Vletech 1941–1945, tedy v období druhé světové války,
organizovala Národopisná komise při ČAVU „Zaměřovací

akci České akademie věd a umění“. Při této akci byly zaměřo-
vány a dokumentovány především lidové roubené stavby, ale
fotograficky jsou doloženy i cenné zděné stavby. Západní
okolí Prahy zdokumentoval v roce 1942 fotograf Adolf Vyšata.
Na existenci souboru, který je dnes uložen v Etnologickém
ústavu Akademie věd ČR, v.v.i., mě upozornil článek Lubomíra
Procházky v Listech z Unhošťska z roku 2005, který uvádí
i některé snímky z Hostivice. Soubor obsahuje 19 fotografií
z Hostivice (12 z vlastní Hostivice, 2 z Litovic a 5 z Jenečka,
Břve bohužel nejsou zastoupeny) a další snímky z okolí – ze
Sobína, z Jenče, z Chýně, z Úhonic, z Dobrovíze a dalších obcí.
Díky ochotě správce fondu se mi podařilo získat reprodukční
práva na hostivické snímky, se kterými vás postupně seznámím
v novém seriálu Hostivického měsíčníku. Využiji této příležitosti
zároveň k zopakování historie některých významných staveb.

První snímek (inv. č. 23200) ukazuje dům čp. 1 v ulici Čsl. armády,
dávnou i nynější restauraci U koruny. Kronikář Miloš Šrámek ji
stejně jako dřívější badatelé ztotožňoval se starobylou hořejší
krčmou, která patřila kolem roku 1530 krčmáři Jírovi. Za třicetileté
války zpustla a v roce 1657 se jí ujal a obnovil ji krčmář Matěj
Koza. Po něm patřila Matouši Kopřivovi a od roku 1679 po třicet
pět let Pavlovi Veselému, který byl v roce 1707 hostivickým rych-

tářem. Roku 1714 tento Pavel Veselý, zvaný také Dvořák, krčmu
pro vysoký svůj věk prodal majiteli panství hraběti Karlu Jáchy-
movi Bredovi. Na počátku 19. století tu šenkoval Jan Kubeš, po
něm od roku 1847 jeho vdova jménem Alžběta a v padesátých
letech Aloisie Honzíková. Už před rokem 1975 se stala majitelkou
této usedlosti rodina Čermákova, ale hostinec pronajímala. Za
první republiky zde byl hostinským Josef Suchánek. V roce 1950,
když zemřel stavební rada Josef Čermák, obec jeho majetek
včetně domu čp. 1 zabrala a hostinec zrušila. Delší dobu v přízemí
tohoto domu působila zvláštní škola a po jejím vystěhování byly
i sem rozšířeny byty. V prosinci 2002 obnovená restaurace s tra-
dičním názvem U koruny se zaměřuje na čínskou kuchyni.
Na snímku vidíme nejen vlastní budovu hostince s německo-čes-
kým nápisem „Hostinec U koruny“ ve štítu, ale především
honosné brány z obou stran budovy. Za pravou bránou se
v pozadí poněkud ztrácí již zbořená hospodářská budova, která
patřila k čp. 1. Kromě vozů před levou bránou stojí za povšim-
nutí, že karlovarská silnice dlážděná velkými kostkami byla v té
době užší, chodník zde dosahoval mnohem větší šířky.

Dva snímky (inv. č. 23201 a 23202) zachycují hostivickou faru
(čp. 5) a detail brány. Historie fary je podrobně popsána napří-
klad v letáku z edice Hostivické památky, takže jen připomenu,
že faru v současné podobě nechala postavit roku 1734 tehdejší
majitelka Hostivice Anna Marie velkovévodkyně Toskánská, jejíž
rodový erb vévodů Sasko-lauenburských nalézáme v průčelí
fary. I když stavba fary bývá zvykově připisována italskému sta-
viteli Octaviu Broggiovi, jeho účast na stavbě se podle stavebně-

historických rozborů zdá
nepravděpodobná.
První pohled znázorňuje
faru neobvykle od severo-
západu. Na první pohled
zaujmou konzole elektric-
kého vedení umístěné
přímo na budově fary.
Vnější okna byla zalícována
s fasádou, k výměně za
současná zapuštěná došlo

až kolem roku 1985. Okna na
půdu kryjí žaluzie. Ještě v roce
1942 se terén náměstí nacházel
níže než v současnosti, což
dokládá počet schodů před
vchodem. „Mapy“ na fasádě
však naznačují, že fara trpěla již
tehdy nadměrnou vlhkostí zdiva.
Na pravém okraji snímku je jen
nepatrně vidět štít bývalé hasič-
ské zbrojnice, kde se dnes
nachází videopůjčovna. Překva-
pivě žalostně vyhlíží lípa v levé
části snímku, která byla ze
strany kostelní zahrady dlouho-

době omezována kvůli elektrickému vedení. Tato lípa je společně
s druhou, již na snímku nezachycenou, chráněna od roku 1996
jako památný strom. Socha sv. Jana Nepomuckého byla ke
vchodu do kostela umístěna v roce 1928, při přestavbě mostu
karlovarské silnice přes Jenečský potok.
Na druhém snímku vidíme farní bránu se štukovou výzdobou
včetně nápisu „N. 5“ a letopočtu 1790.

Čtvrtý snímek (inv. č. 23203) bude možná pro nepamětníky pře-
kvapivý, protože na něm nacházíme již neexistující statek čp. 11,
který stával v jižní části Husova náměstí. Plocha tohoto statku při-
padla k sousednímu domu čp. 12, který předtím býval výminkem
pro zbořený statek. Statek čp. 11 patří nepochybně k historickým,
badatelé se však historii domů jižně od Litovického potoka dlou-
hodobě vyhýbali. Víme proto jen, že ve fasní knize z roku 1785 se
jako majitel objevuje Josef Novotný. Protože sousední statek čp.
10 patřil v té době Jakubu Novotnému, můžeme zatím bez pod-

kladů uvažovat, zda oba statky nevznikly rozdělením starší used-
losti. V polovině 19. století se zde říkalo „u Kozlů“, což byla nej-
spíš přezdívka majitele. V roce 1875 už statek patřil Antonínu
Tůmovi a v majetku rodu zůstal až do demolice po roce 1945.
Snímek ukazuje, že hospodářská stavení měla střechu s pále-
nou krytinou, zato obytné stavení kryla došková střecha. V ploše
dvora se nacházejí vůz, ruční vozík, kolečko, trakař a řezačka.

Jiří Kučera
Foto: © EÚ AV ČR, v.v.i.

Hostivice ve fotografiích Adolfa Vyšaty
1. část seriálu
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Zahájena stavba koněspřežky přes Hostivici

Dne 30. července 1827 udělil rakouský císař František I. Spolku
pro postavení železné a dřevěné dráhy mezi Prahou a Plzní
výhradní privilegium pro její postavení. Stavba dráhy byla zahá-
jena hned po doručení privilegia a právě před 180 lety, v březnu
1828 začala stavba i na hostivickém a litovickém území. Ve
směru od Ruzyně vedla trať prakticky stejnou trasou až
k zatáčce pod nynějším hostivickým hřbitovem, kde původně
směřovala jižněji a procházela přes nynější Nouzov a jižní část
vojenského areálu v Jiráskově ulici do nynější Žižkovy ulice.
Z ní se asi v polovině odklonila severním směrem do nynější
trasy. V Jenečku v nynější Novotného ulici již tehdy železnice
odřízla zahrádky od domků v této ulici.
Provoz na dráze započal v březnu 1830 v prvním úseku
z Brusky (nyní Praha-Dejvice) do Vejhybky (nyní stanice
Kladno), později byla trať prodloužena do lánské obory. Převá-
želo se hlavně dřevo z křivoklátských lesů. Poté co se dráha
dostala do finančních potíží a byl přerušen provoz, převzal ji
kníže Karel Egon Fürstenberk. S rozvojem kladenských dolů
postupně nabyla na významu doprava uhlí a roku 1863 přesta-
věla akciová společnost C. k. výhradně privilegovaná buště-
hradská železnice (též Buštěhradské dráhy, německy Buschtě-

hrader Eisenbahn, firemní značka BE a od roku 1870 BEB)
Pražsko-lánskou koňskou dráhu na parní provoz. V Hostivici se
trať dostala do současné polohy. Ještě o rok předtím byl u trati
koněspřežky postaven přijímací a strážní domek, který pod čp.
90 stále stojí na rohu ulic Jiráskovy a Žižkovy.

Jiří Kučera

Mapka Hostivice s vyznačením trasy koněspřežky 
(silná červená čára) a současné železnice (fialové plochy)

Stalo se před … 180 lety

Internetové stránky o hostivické historii

Leden a únor v domově seniorů Zelená lípa Hostivice

Na začátku února 2008 jsem spustil internetové stránky zamě-
řené výhradně na hostivickou historii, které můžete nalézt na
adrese www.hostivickahistorie.cz. Stránky běží prozatím v provi-
zorním technickém provedení, ale obsahují řadu zajímavých
dokumentů o Hostivici v dřívějších dobách. Naleznete zde pře-
hled dění v různých obdobích (průřez historií), úvodní část Hos-
tivického uličníku, který se zaměřuje na stavební vývoj města,
údaje o komunální politice a obecní samosprávě v minulosti, his-
torii školy i poprvé zveřejněný slovník hostivických učitelů do
roku 1950, části věnované hostivickým spolkům či živnostem
a dalším podnikům a přehled všech známých hostivických, lito-
vických, malojenečských i břevských pohlednic včetně publikace
o pohlednicích ke stažení. Na stránkách jsou k dispozici také
letáky o památkách známé z městských stránek a články a seri-
ály z hostivické historie psané pro Hostivický měsíčník a Listy
z Unhošťska. Společným názvem Prameny k hostivické historii

jsem označil přepisy zajímavých děl se vztahem k Hostivici.
Řadu A: Staré publikace tvoří přepisy starších regionálních pub-
likací, v řadě B: Dokumenty se nachází Řád a podmínky dodá-
vání elektrického proudu z rozvodné sítě obce Hostivice z roku
1929 a v řadě C: Vzpomínky si můžete přečíst vzpomínky vojáka
z Hostivice Václava Kapalína na boje na srbské frontě v roce
1914.
Věřím, že nové stránky najdou své příznivce, kteří na nich nalez-
nou zajímavé informace. Uvítám připomínky k případným věc-
ným chybám na těchto stránkách a především zapůjčení materi-
álů a dokumentů, které by umožnily rozšíření poznatků
o hostivické historii – starých fotografií budov, společenských
akcí, školních tříd, dobových plakátů či listin.

Jiří Kučera
www.hostivickahistorie.cz

Letošní rok jsme v našem domově
začali velmi pracovně: malujeme!
Všechny prostory se nám rozzáří
pastelovými barvami. Každý z kli-
entů si vybral tu svou, srdci nejmi-
lejší.
Začátkem měsíce února nás navští-
vil Buštěhradský pěvecký sbor. Dva-
cet osm členů sboru k nám přineslo
pohodu a krásnou hudbu. Na pro-
gramu byly skladby B. Smetany,
A. Dvořáka, J. Verdiho a jiné pěkné
melodie. Spolu se sboristy se k nám
podívali i senioři z DPS Buštěhrad.
Celý večer byl pro naše klienty pěk-
ným zážitkem a každou takovou
návštěvou jsou velmi potěšeni.

Křížová
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… třeba také více odvázaného veselí – vždyť kdy jindy se
uvolnit, než jednou za rok pod rouškou masky…

A myslíte, že karnevaly jsou výsadou dětí a mládeže ? Kdepak !
I my, kterým už čas odměřil  pade, šede, i více … sát let 
se umíme „ vymódit“ a překvapit nápaditým převlekem. 
Na malém sále restaurace U kaštanu rejdili vedle sebe krásné
houbičky Václavky, květinová víla a motýl , bezdomovci i se stol-
kem s vyžebranou večeří, kovboj, Tři Grácie, Jasněnky (neza-
svěcenému název nic neříká, zasvěcení se baví), slepec, Mexi-
čanka a další. 

Zkrátka – zase to nemělo
chybu, navíc muzikanti
a zpěváci překvapili
novými melodiemi, oživení
přinesly vtipné, (ale bohu-
žel pravdivé) verše ze
života českého důchodce.
Jsme rádi, že pod záštitou
Svazu postižených civili-
začními chorobami v Hosti-
vici funguje tak bezvadná
patra lidí, že pořádá
zábavy, jezdí na zájezdy,

na koncerty i do divadla. Ale
připomenu starou pravdu –
samo se to neudělá. Vztahy
se musí pěstovat, musí být
dobrá vůle, a pochopení,
všechny ty akce, které se
během roku uskuteční, se
musí se zaujetím připravovat.
A to vyžaduje hodně času
a ochoty. V naší organizaci
se našlo ochotných lidí
vždycky hodně – vždyť na
Výroční členské schůzi 
8. března si v Sokolovně při-
pomeneme už  25 let exi-
stence!
Velký dík patří představitelům Města Hostivice, kteří činnost
seniorů podporují a mají pro ni pochopení. Vždyť on se ten kolo-
toč života párkrát otočí a podzim našeho bytí klepe na dveře. 
Je dobře mít na zřeteli i občany, kteří svůj díl celoživotní práce
už odevzdali, sil ubylo, ale přesto chtějí zůstat aktivní.

Za SPCCH
Jana Kozlová

Český svaz ochránců přírody Hostivice
Vás zve na své akce:

sobota 5. dubna 2008 – historická vycházka kolem Husova náměstí 
% sraz ve 14 hodin na náměstí u mariánského sloupu, vycházku vede Jiří Kučera

sobota 19. dubna 2008 – jarní pomoc přírodě u Hostivických rybníků
% pravidelná úklidová brigáda začíná v 9 hodin u mysliveckého srubu u Kaly, s sebou pracovní oblečení a rukavice

neděle 20. dubna 2008 – historická vycházka na Břve
% sraz ve 14 hodin na Břvích u bývalého ovčína (nyní areál společnosti Mifer, při pěší cestě do starých Litovic),

vycházku vede Jiří Kučera

ZVONEK
Zvonek je překrásná květinka. Je to také ptáček - pěvec. Zvon-
kem zahajujeme začátek školního roku i každý den vyučování.
Divadelní představení také tak. Na jeho zvonění čekáme, když
chceme přivítat milou návštěvu. Zvonky věšíme na krk ovečkám
i jiným zvířátkům. Vánoční nadílka také většinou začíná zvoně-
ním. Velké zvony svolávají věřící do kostela. 
Ale jsou i jiné zvonky.
Ohlašují smutné události.
Lidé zvoní na přátele, aby jim pomohli, když je jim smutno nebo
se dostanou do svízelných situací. Často ale odejdou, aniž by je
někdo vyslyšel.
Proto jsme zřídili nadační fond se jménem “Zvonek”, aby bylo
smutných a odmítnutých lidí méně. Aby se po jejich zazvonění
otevřely nejen dveře, ale i lidská srdce a štědrá dlaň.
Naše činnost spočívá v pomoci opuštěným a postiženým.
Nejedná se jen o dětí, ale i o staré lidi. Přinášíme jim nejen
dárky, ale i kulturu a radostné prožitky. Spolupracujeme s profe-
sionálními umělci a pedagogy, kteří mají připravené pohádky pro
nejmenší. Dále hry, do kterých se mohou zapojit i postižení. Zís-
kají tak pocit důležitosti a štěstí. Pak hudební a pantomimické i
baletní scénky pro náročné seniory, kteří nemohou za kulturou
dojíždět. V atelieru pořádáme ukázky tvorby soch, keramiky a
šperků. Děti si mohou samy práci vyzkoušet. Točí na kruhu,
modelují, drátují. Poznávají tak své schopnosti. Nezapomínáme

ani na zvířátka v útulcích. Děláme sbírky oděvů a obuvi, hraček,
knih atd. Pak je dovážíme za těmi, kdo je potřebují a často se
ostýchají to říci.
Děkujeme všem, kteří přispěli finančním či věcným darem. Díky
vám jsme mohli připravit bohatou vánoční nadílku do Klokánku
Hostivice a několika domovů důchodců. Nyní chystáme výjezdy
profesionálních herců s pohádkami i kytarovými koncerty včetně
pantomimy a baletních etud. Třídíme balíky textilu, knih a bot pro
domovy a ústavy mentálně postižených. Pak budou velikonoční
nadílky a v červnu pro 50 dětí Klokánku uspořádáme “Veselou
sobotu” u nás na zahradě v Chýni - 21. června 2008 ve 14 hod.,
kdy po občerstvení si děti formou soutěží odvezou hračky, knihy
a sladkosti. To je náš plán do léta. 
Prosíme, zachovejte nám přízeň i letos.

Pro případ, že by někdo chtěl pomoci buď finančně nebo věc-
ným dárkem, číslo konta je 0399733379/0800.
Finanční dar si mohou podniky a OSVČ odečíst z daní.
Adresa nadačního fondu “Zvonek” je - Chýně, Hlavní 88, 
253 01 Hostivice
Telefon: 733 217 628

Za nadační fond “Zvonek” 
Štěpánka Cvrčková-Kunstová

Pozvánka

Zase je tu čas masek a …
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ZVEME VÁS na koncert
Úterý 29. dubna 2008 – 19.00
Zámek Hostivice

Soubor

VENTI DIVERSI ensemble
* * * * *
Rezervace vstupenek:  220 397 138 
e-mail:krizkova@radnice.hostivice
Prodej od 16.4.2008 v redakci Hostivického
měsíčníku
MěÚ Hostivice – zámek, Husovo nám. 13, 
253 80 Hostivice

Zámecké koncerty – jaro 2008
Rezervace a prodej vstupenek –  redakce HM
Tel.: 220 397 138
e-mail: krizkova@radnice.hostivice.cz

29. dubna 2008 – úterý 19.00 hod.   
Soubor VENTI DIVERSI ensemble

Nový komorní ansámbl, který se specializuje na interpretaci
hudby 17. a 18. století hranou na moderní nástroje. Zatímco tzv.
stará hudba hraná na originální dobové nástroje není v celé
Evropě nic neobyčejného, VENTI DIVERSI představuje sou-
časný moderní zvuk dnešních nástrojů ve spojení s interpretační
tradicí hudby 17. a 18. století, a tím vzniká unikátní profesionální
hudební počin, který vymezuje tento soubor od ostatních hudeb-
ních těles. 
VENTI DIVERSI ensemble byl založen v Praze v roce 2006. Čle-
nové souboru jsou mladí hudebníci, specialisté na komorní
hudbu, laureáti mezinárodních soutěží v komorní hudbě, kteří
jsou současně členy předních českých orchestrů a komorních
těles, a také vyhledávaní sólisté. 
Jádro souboru tvoří smyčce, doplněné klávesovými (cembalo,
varhanní positiv) a dechovými (flétna, fagot) nástroji.

29. května 2008 – čtvrtek – 19.00 hod.
Skupina KANTOŘI 

Skupina Kantoři působí na české hudební scéně od listopadu
1970. Svojí vysokou interpretační úrovní se skupina zařadila
mezi hudební stálice, o něž zájem s léty neupadá. Hudební
krédo kapely zůstává stejné od jejího vzniku: 
Navázat na muzikantské tradice minulosti, přiblížit současnému
posluchači hudební a textové kouzlo lidových písní a melodií od
nejstarších dob až po současnost. 

Zvukovými kombinacemi houslí, příčné flétny, kláves, akustické
a elektrické kytary s historickými nástroji – dvěma niněrami,
trumšajtem, zobcovými flétnami, fidulou, fanfrnochem, středově-
kými dudami, píšťalou s měchuřinou a irskými cínovými píšťal-
kami – dosahují Kantoři svojí hudební originalitu. V současném
složení kapela účinkuje od května 1993. Na koncertech Kantoři
vystupují ve stylizovaném dobovém oblečení. Během svého
působení skupina šířila krásu evropské lidové hudby v řadě zemí
(Německo, Polsko, Maďarsko, Rusko, Ukrajina, Řecko, Malta,
Španělsko, Portugalsko, Francie, Dánsko, Kuba, Kypr, Vietnam,
Švýcarsko, Itálie). 

Na svém kontě mají Kantoři desítky nahrávek v rozhlase, řadu
vystoupení v televizi a devět vydaných hudebních alb. 

FOTOGRAFIE 
Swingové opojení 

Šumava - Český ráj 

Jaroslav Pásek
zámek Hostivice 

prosinec 2007 – březen 2008

Otevřeno:
Po, St: 8.00-17.30  
Út, Čt: 8.00-15.30  

Pá: 8.00-13.00

Kultura
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6.11.2007 19:00 Husovo náměstí
Skupinka nezletilých nebo mladistvých osob pod pohrůžkou násilí vyhrožo-
vala poškozeným dětem, kdy po nich chtěli peníze které měli u sebe. Když
se ukázalo, že poškození u sebe peníze  neměli, tak je rovněž pod pohrůž-
kou násilí naváděli k tomu, aby odcizili  nějaké zboží v některém z nákup-
ních center v Praze. Jedná se o velmi závažný druh kriminality, který se,
pokud nebude včas zachycen, může rozšířit a nebezpečné jednání pacha-
telů pak může eskalovat. 
Z tohoto důvodu žádáme občany o spolupráci a pokud by měli k danému
skutku nějaké informace, aby neváhali a neprodleně nás informovali. Obrá-
tit se můžete i na sociální odbor hostivické radnice, který vám může taktéž
pomoci, pokud máte nějaké obavy.

3.12.2007 10:05 prodejna Lidl
Neznámý pachatel nezjištěným způsobem odcizil starší ženě volně loženou
nákupní tašku s uloženou peněženkou s finanční hotovostí a deštníkem na
nákupním vozíku v prodejně LIDL.

11.12.2008 19:30 Toskánská
Neznámý pachatel vypáčil zámek dveří řidiče OA Škoda Fabia, stříbrné
barvy, vnikl do vozidla, odkud odcizil plastový držák MT černé barvy, nezjiš-
těné značky. 

20.12.2007 20:50 - 20:55 Řehníkova
Neznámý pachatel odcizil nezajištěné OA Seat Altea, červené barvy, které
majitel nastartoval a nechal ho nastartované před domem.

11.1.2008 23:30 Husovo náměstí 19
Pachatel trestného činu poškozování cizí věci hodil skleněnou láhev do
výlohy baru, kterou tímto poškodil. Na základě dalšího šetření byl ustanoven
a obviněn. Vzhledem k tomu, že však škodu uhradil a byl to jeho první pro-
hřešek, tak lze předpokládat, že jeho trestní stíhání bude zastaveno.

25.1.2008 22:45 V Čekale
Policisté nalezli osobní motorové vozidlo Mercedes, které bylo odcizené dne
24. ledna 2008 v době od 17:00 do 20:00 v Praze 6. Vozidlo bylo na místě
předáno majiteli.Tímto vyzýváme všechny občany, kteří mají podezření, že
v jejich ulici stojí vozidlo, které zde nikdy nestálo a jeví známky poškození
(rozbité okno, poškozený zámek apod.) anebo zde již stojí delší dobu, aby
nám tyto informace zavolali na telefonní číslo 220 980 482. Zároveň děku-
jeme všem těm, kteří již v minulosti podobný krok učinili a pomáhají tak spo-
lečně s námi chránit majetek ostatních občanů.

31.1.2008 0:25 Husovo náměstí
Řidič vozidla VW Passat řídil své vozidlo pod vlivem alkoholu a to po silnici I/6
mezi obcemi Jeneč a Hostivice, přičemž v obci Hostivice u hřbitova na křižo-
vatce s ulicí Floriánovou způsobil dopravní nehodu a dále pokračoval v jízdě
do obce  Hostivice, kde byl na Husově nám. kontrolován hlídkou OOP Hosti-
vice. Provedená dechová  zkouška byla pozitivní a naměřeno bylo 2,08 pro-
mile alkoholu v dechu. Vzhledem k tomu, že v měsíci lednu a únoru 2008 byly
zadrženi na území OOP Hostivice 4 řidiči, kteří v době řízení motorového
vozidla, jednoznačně byli pod vlivem alkoholu, tak lze v nejbližších dnech
a měsících očekávat zvýšený počet kontrol v nočních hodinách. Varujeme
tímto řidiče a zároveň je upozorňujeme, že se mohou dopustit i trestného činu
a následně být i za své jednání soudem odsouzeni. Navíc veškerou škodu,
kterou způsobí při dopravní nehodě, budou muset dříve nebo později nahra-
dit.

10.2.2008 1:00 Toskánská
Neznámý pachatel rozbil trojúhelníkové okno pravých předních dveří vozidla
RENAULT SCENIC, šedé metal barvy, vnikl dovnitř a odcizil airbag volantu,
palubní přístroje, orig. autorádio Renault CD, přední víko motoru a z moto-
rového prostoru řídící jednotku.

Krádeže GPS navigací
GPS navigace jsou v poslední době oblíbeným cílem  zlodějů. To potvrzují i sta-
tistiky policistů OOP Hostivice. Důvod? Navigace fungují kdekoliv a je možné je
jednoduše prodat, neboť je o ně velký zájem, a to jak na internetových  aukcích,
tak i v bazarech. Svým  způsobem GPS navigace nahradily mobilní telefony,
které již Policie ČR ve spolupráci s operátory poskytujících mobilní telefonní
služby  blokuje (blíže článek na tomto webu s názvem Známé a neznámé číslo
IMEI). Výrobci GPS navigací však zareagovali se zpožděním a v současné
době je nejčastěji používaným bezpečnostním prvkem zadání PIN kódu. Tento
způsob však má i své slabiny. Ze strany případného pachatele nelze totiž z vněj-
šku vozidla  poznat, jestli je přístroj chráněn  PIN kódem či nikoliv. Ve skuteč-
nosti však  tento systém ochrany ztroskotává na lenosti uživatele - řidiče. Velmi
často si totiž řidič neuklidí samotný přístroj GPS navigace, natož  aby se zdržo-
val  zadáváním PIN kódu. U pevně zabudovaných GPS navigací se již naštěstí
výrobci s PIN kódem rozloučili a nahradili ho elektronickým kódováním.  Přístroj
tak reaguje pouze ve “vlastním vozidle” a v cizím  vozidle fungovat odmítá.
Uživatelům GPS navigací lze doporučit pouze jediné - přístroj jednoduše
brát s sebou nebo ho schovávat do uzamykatelné skříňky. A pokud je to
možné, tak schovejte i držák samotné navigace, neboť případný zloděj se
nebude tak moci domnívat, že se ve vašem vozidle samotná navigace
nachází. A vy tak  ušetříte čas i peníze za případnou opravu vyskleného
bočního okna  či vypáčeného  zámku.

npor. Bc. Jan Krátký

Vzpomínka

Dne 13. listopadu 2007 nás navždy opustil náš milovaný manžel, tatínek a dědeček,
pan Miroslav Zemek.

Stále vzpomínají manželka a dcery s rodinami.

*************************************************************************
Dne 1. března 2008 uplynulo již 9 let od úmrtí pana Miroslava Zázvorky.

Vzpomíná manželka s rodinou.

**************************************************************************
Dne 11. března 2008 uplynulo 10 smutných let, kdy nás opustil 

náš milovaný manžel, tatínek a dědeček, pan Vladimír Volf.
Za vzpomínku děkuje manželka a dcery s rodinami.

***************************************************************************
V letošním roce, dne 22.3.2008 vzpomeneme páté výročí úmrtí naší maminky, 
paní Anny Slámové a 15 let od úmrtí našeho tatínka pana Antonína Slámy.

Vzpomínají dcery s rodinami.

***************************************************************************
Dne 23. března 2008 vzpomeneme 3. výročí úmrtí mého manžela,

pana Miroslava Mrskoče.
Vzpomínají manželka a děti.

***************************************************************************
Dne 12. března 2008 vzpomeneme 18. výročí úmrtí našeho tatínka a dědečka, 

pana Jaroslava Kuny.
Vzpomínají synové s rodinami. 

Blahopřání

Naši rodiče, manželé

Anna a Stanislav
Bělohlávkovi

oslavili 22. února 2008 
padesát let společného

života. Ke zlaté svatbě jim
co nejsrdečněji blahopře-
jeme, ať se mají i nadále
stále rádi a je jim spolu

dobře. Pevné zdraví a plnou
náruč šťastných dní přejí
dcera Mirka a syn Rosťa 

s rodinami.

*********************************
Dne 24. března 2008

se dožívá 78 let
pan Karel Najman

Blahopřeje manželka 
a dcera Božena

Z policejních deníků - republikové policie
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Policie České republiky
Okresní ředitelství 
Praha – venkov

Nabízí uplatnění uchazečům se zájmem o policejní práci v pří-
mém výkonu služby u Policie České republiky.

Policistou se může stát občan ČR, starší 18 let, který o přijetí
písemně požádá, je bezúhonný, má úplné středoškolské
vzdělání, je fyzicky, zdravotně a duševně způsobilý pro přímý
výkon služby, není členem politické strany, nevykonává živ-
nostenskou nebo jinou výdělečnou činnost. 

Nabízíme
zajímavou práci policistů na obvodních odděleních: 
" Brandýs nad Labem, Čelákovice, Česlice, Jílové u Prahy,

Libčice, Odolena Voda, Říčany, Úvaly, Mníšek pod Brdy,
Velké Popovice, Řevnice, Hostivice, Hradištko,

" na oddělení hlídkové služby Brandýs nad Labem,
" na dopravním inspektorátu Zdiby – skupině dohledu nad

silničním provozem
" možnost profesního růstu
" možnost dalšího vzdělávání
" dobré platové podmínky

Pokud splňujete uvedené podmínky, můžete se přihlásit
každý všední den v době od 07: 30 do 15 : 00 hod. na Policii
České republiky okresním ředitelství Praha – venkov,
Zborovská 13, 150 00 Praha 5. Bližší informace rádi poskyt-
neme ve stejnou dobu na tel. čísle 974 882 400,
974 882 207, 602 121 274.
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